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SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE 
NB schriftelijke vragen worden binnen maximaal 30 dagen schriftelijk beantwoord 
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VRAGEN 

Inleiding: 
In verschillende wijken van Heemskerk ervaren bewoners al geruime tijd overlast op en 
rondom pleinen waar supermarkten zijn gevestigd. Het gaat hierbij met name om het 
Maltezerplein, Het Europaplein, Citadel en Haydnplein. Bewoners geven aan dat 
hangjongeren regelmatig overlast veroorzaken in de vorm van vandalisme, graffiti, lawaai, 
afval op straat gooien, en soms zelfs het afsteken van vuurwerk. Deze situaties leiden tot 
gevoelens van onveiligheid en frustratie, mede omdat meldingen bij de gemeente of politie 
niet altijd worden opgevolgd. 

Daarnaast worden sommige plekken door jongeren gebruikt als openbare toiletten, niet 
alleen urineren maar ook de grote boodschap, of voor andere ongepaste doeleinden, wat 
een negatief effect heeft op de leefbaarheid en het woongenot van omwonenden. Bewoners 
vragen om oplossingen, zoals toezicht, camerabewaking of andere maatregelen, om deze 
overlast terug te dringen. 

Gezien de impact op de gemeenschap, willen D66 en Hart voor Heemskerk graag inzicht 
krijgen in hoe het college deze problematiek beoordeelt en welke stappen er worden 
overwogen om de situatie te verbeteren. 

Vragen: 

1. Is het college op de hoogte van de overlast die op en rondom diverse pleinen in 
Heemskerk, zoals het Maltezerplein, Europaplein, Citadel en Haydnplein, wordt 
ervaren door bewoners? 

2. Wat is het beeld van het college van de aard en omvang van deze overlast? Worden 
meldingen hierover door bewoners geregistreerd en opgevolgd? Als er weinig 
meldingen worden gedaan, is het college dan van mening dat er ook weinig overlast 
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is? Zijn er gesprekken met de ondernemers in de gebieden waar overlast ervaren 
wordt zoals op het Maltezerplein met de Dekamarkt en de Jansheeren? 

3. Welke maatregelen overweegt het college om de overlast en het vandalisme op deze 
pleinen aan te pakken? Zijn er mogelijkheden voor preventieve acties zoals het 
vergroten van toezicht of samenwerking met bewoners en ondernemers? 

4. Ziet het college mogelijkheden om cameratoezicht in te voeren op deze locaties, 
zoals dat in grotere steden gebeurt, om de rust te herstellen en verdere overlast te 
voorkomen? 

5. Indien cameratoezicht niet haalbaar is, kan de gemeente dan gebruik maken van de 
reeds aanwezige camera’s van bijvoorbeeld supermarkten (zoals de Dekamarkt op 
het Maltezerplein) om overlast tegen te gaan? Zijn deze camera’s werkend?  Welke 
mogelijkheden zijn er anders om samen met de ondernemers de overlast tegen te 
gaan? 

6. Ziet het college mogelijkheden om (samen met bewoners) graffiti te verwijderen, 
zoals op het Maltezerplein? De bewoners willen dit erg graag, maar zien het niet 
zitten als er geen aanpak komt op het Maltezerplein, hun angst is herhaling van 
graffiti op de muren. 

7. Krijgen de handhavers of politie vaak berichten/meldingen of worden ze 
aangesproken door bewoners/ondernemers waar en of er overlast ervaren wordt? 
Hoe ervaren de handhavers dit zelf? 

 
 
 
Eventuele toelichting 
 
 
 
ANTWOORD: 
 

1. Het college is zich bewust van de zorgen die leven onder inwoners. Binnen de gemeente 
wordt de overlast gemonitord. Ook de overlastcijfers van de politie zijn bij ons bekend. 
Afgelopen jaar zijn wij als gemeente veel aanwezig geweest op en rondom de pleinen, er zijn 
controles uitgevoerd, er zijn gesprekken gevoerd met ondernemers en bewoners zijn 
uitgenodigd op bijeenkomsten. Door zowel de objectieve cijfers en het beeld van de straat op 
te halen proberen we een zo compleet mogelijk beeld te krijgen. We zijn ons er namelijk van 
bewust dat de bereidheid om te melden niet altijd bestaat.  
  

2. Het college weet dat er overlast is en overlast wordt ervaren door inwoners. Wij hebben 
inzicht in de overlastmeldingen van zowel politie als bij de gemeente. Op deze meldingen 
wordt geacteerd. Afhankelijk van de aard van de melding geeft of handhaving, of één van 
onze partners hier opvolging aan. Meldingen die inwoners doen via Fixi of het Klant Contact 
Centrum (KCC) worden geregistreerd en de opvolging hiervan wordt vastgelegd in City-
Control.  
 
Handhaving heeft nauw contact met ondernemers, bewoners, woningbouwverenigingen , 
vve’s en jongerenwerk. Wij hebben geen signalen ontvangen van de Dekamarkt of 
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Jansheeren over overlast. Uiteraard vertellen cijfers niet het hele verhaal en betekenen weinig 
overlastmeldingen niet automatisch ook weinig overlast. Daarom organiseert de gemeente 
ook buurtbijeenkomsten en zijn wij aanwezig op het wijkpunt en in de wijken zelf. Op deze 
manier krijgen wij ook een beeld van hoe de inwoner de veiligheid ervaart.   
 

3. Maandelijks is er een overleg tussen gemeente, politie, handhaving en jongerenwerk, om 
onder andere alle pleinen van Heemskerk te bespreken. Niet alleen om de politie- en Fixi-
meldingen te bespreken, maar ook om het beeld op straat van jongerenwerk te bespreken. Zo 
worden de objectieve cijfers vergeleken met het subjectieve beeld. De aandachtspunten 
worden besproken en er worden afspraken gemaakt over de uitvoering. Hierin wordt ook 
afgestemd met de gemeente Beverwijk.  
In 2023 zijn er convenanten getekend in de IJmond om groepsaanpak en persoonsgerichte 
aanpak vorm te kunnen geven. Een onderdeel daarvan is de inzet van (extra) jeugdboa’s en 
coaching van de boa’s van Heemskerk om de jeugdoverlast aan te pakken. Hiermee wordt het 
toezicht vergroot. 

 
Gildenplein 
Voor de overlastgevende groep op het Gildenplein is eind vorig jaar een groepsaanpak 
gestart. In deze groepsaanpak werkt de gemeente samen met politie, handhaving, 
jongerenwerk en het OM. 
 
Maltezerplein 
Voor de overlast op het Maltezerplein is in november afgelopen jaar in samenwerking met 
politie een waarschuwingsbrief verstuurd naar jongeren die op deze plek overlast 
veroorzaken. Ook de ouders van deze jongeren zijn geïnformeerd per brief. Zowel politie als 
handhaving weet om welke jongeren het gaat en houden deze jongeren in het vizier. Ook 
jongerenwerk is gevraagd een grotere aandacht voor dit gebied te hebben. 
 
Europaplein 
Op het Europaplein is sinds Q3 2024 extra jongerenwerk ingezet. Ook worden komend 
voorjaar extra aanpassingen en verbeteringen aan het pand en de inrichting van het wijkpunt 
uitgevoerd, met name om het wijkpunt ook aantrekkelijk(er) te maken voor de jongeren in de 
wijk. Onze jongerenwerkers ontwikkelen samen met de jongeren plannen hiervoor, zodat het 
wijkpunt tegelijk ook een belangrijke ontmoetings- en ontwikkelingsplek voor jongeren (JOP) 
in de wijk wordt. 
 
Haydnplein 
Op het Haydnplein is standaard een stevige inzet. Wanneer dit nodig is zijn we bereid om 
deze aandacht uit te breiden.    
 

4. Cameratoezicht is een zwaar middel, en altijd onderdeel van een groter pakket aan 
maatregelen. Ook is cameratoezicht alleen mogelijk onder strikte voorwaarden. Zo is dit enkel 
mogelijk bij ernstige (vrees voor) verstoring van de openbare orde. Mocht de openbare orde 
zodanig in het geding komen dat andere maatregelen geen uitkomst bieden, dan is de 
burgemeester uiteraard bereid om cameratoezicht te overwegen en in overleg te gaan met 
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politie en het Openbaar ministerie. Op dit moment zien wij daar geen directe aanleiding voor. 
Cameratoezicht is vooral van meerwaarde wanneer er live uitgekeken wordt. De handhavers 
op straat kunnen dan aangestuurd worden. Dit betekent wel dat er een handhaver minder 
aanwezig is op straat.  
 

5. Wanneer daar reden toe is kunnen we medewerking vragen aan ondernemers. De politie 
registreert werkende camera’s en kan in het geval van een incident nagaan of er camera’s in 
de omgeving zijn. Dit is altijd repressief en primair bedoeld voor de opsporing en eventuele 
vervolging van strafbare feiten.  
 

6. Het verwijderen van de graffiti heeft onze aandacht en wij zien er op toe dat dit gebeurt. In 
overleg met jongerenwerk kijken we of er een groep jongeren is die samen met bewoners en 
de gemeente de graffiti kan verwijderen. Dit is een mooi moment om elkaar te leren kennen 
en over en weer begrip te creëren.  
 

7. Handhaving ontvangt regelmatig meldingen en wordt in de praktijk direct aangesproken door 
bewoners en ondernemers over overlast. Handhaving is actief in het contact en neemt deze 
signalen serieus. Periodiek is er sprake van een verhoogde overlast op de pleinen, dit is een 
bekend patroon dat vergelijkbaar is met voorgaande jaren. Op het Europaplein is duidelijk een 
daling van signalen te zien. De mate van overlast is deels seizoensgebonden, waarbij er 
bijvoorbeeld in de zomermaanden en rondom feestdagen vaker incidenten worden gemeld. 
Handhaving is alert en past hun inzet flexibel aan op basis van binnengekomen meldingen, 
eigen waarnemingen en Integrale Gebiedsgerichte Politie (IGP)-opdrachten in samenwerking 
met de politie. 

 
 
 


